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Sammanträde torsdagen den 17 november 2016 klockan 
18:00-19:15 
Ledamöter Ersättare 
Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Naemi Karlsson (M) 

Bengt Porseby (L) 

 

Celal Altun (S)  

Guner Kayhan (MP)  

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Annika Rosenberg (M) 

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (L)  

Hafize Cetin (C) 

Urban Werner (KD) 

Tjänstgörande ersättare 
Jossif Gummar (S) Aras Amin (M) 

 
 

Anmälda förhinder 
Sakib Hossain (S) Malin Holmberg (S)  

Dennis Wedin (M) 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-30: Stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningscheferna Abdi-nur Isse, 

Fredrik Cederblom samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-27:  Avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin, Margareta Ericson, Cornelia 

Schroeder, Ditte Westin, Petra Kron-Forsling. Personalrepresentanterna Kristina 

Wennström Vision, Marianne Ledel Saco. 

Under §§ 1-27 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet 

inleddes med information från Exploateringskontoret, Stockholm stad, informerar 

om framtida planer för Spånga-Tensta stadsdel. Efter informationen blev det tid för 

frågor gällande dagens ärenden. Det formella sammanträdet började klockan 19.00. 

 

Utses att justera   Ole-Jörgen Persson (M) och Anna Jonazon (S) 
 

Dag för 
justering     

23 november 2016. 

 

Sekreterare 
 

Vice ordförande                                       Justerare               

 
  

  

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
17 november 2016 

Blad 2 

 

  

§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse vice ordföranden Ole-Jörgen 

Persson (M) och Anna Jonazon (S) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 23 november 2016. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Svar på remiss om Förslag till program mot våld i nära 
relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen.  

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss om ”Förslag 

till program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och 

förtryck 2017-2020” (Dnr: 155-1324/2016). Programmet innefattar en 

strategi att förebygga våld i nära relationer och hedersrelaterat våld 

och förtryck samt ge stöd och skydd om det uppstår. Det 

förebyggande arbetet riktar sig till alla stockholmare och bygger på ett 

normkritiskt arbete i stadens verksamheter. Programmet innefattar 

även stöd och insatser, utifrån den enskildes behov, i de fall vuxna 

eller barn utsätts för våld samt stöd till våldsutövare att upphöra med 

våld.  

Programmet framhåller vikten av att stadens medarbetare har kunskap 

och kompetens på området samt att samverkan internt och externt 

sker.   

Förvaltningen anser att programmet kan bidra till att ge en samsyn 

och likställdhet i staden i arbetet med att förebygga våld samt ge stöd 

och insatser till våldsutsatta och våldsutövare. Förvaltningen har, 

genom en representant från relationsvåldsteamet, deltagit i att ta fram 

programmet och ser programmet som ett stöd i arbetet med att 

vidareutveckla det våldsförebyggande arbetet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 oktober 2016. 

Dnr 1.5.1-582/2016 

 

Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), m.fl. Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Hafize Cetin (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort som 

ledamot i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaterna och 

liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att nämnden hade beslutat att anta S+MP+V:s 

förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Aras Amin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Naemi Karlsson (M) och 

Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Vi yrkar på att stadsdelsnämnden ska 

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag 

2. I övrigt anföra följande 

 

Ett program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och 

förtryck är positivt och mycket välkommet. Att utsättas för våld och 

förtryck är en inskränkning på människors frihet och integritet. Varje 

individ har rätt att leva och bestämma över sitt eget liv. När denna 

rättighet inte upprätthålls är det samhällets ansvar att agera och 

säkerställa att de grundläggande värdena i samhället bejakas.  

 

Våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck är något 

som kan drabba människor av olika könsidentitet och i alla åldrar. 

Även om våldet oftast utövas av män och det oftast är kvinnor som 

drabbas är det viktigt att inte fastna i det normtänkande i arbetet med 

att hjälpa dem som utsätts. Därför är det viktigt att ett program som 

detta genomsyras av normkritiskt tänkande. Vi saknar tydlighet kring 

detta i programmet. Även om programmet nämner män som utsätts 

för våld i nära relationer och unga män som utsätts för hedersrelaterat 

våld är det inte tillräckligt tydligt och genomsyrar inte programmet på 

det sätt som det borde. Det bör också stå att ”pojkar och män” kan 

utsättas för hedersrelaterat våld och förtryck. Vi kan dessutom 

konstatera att i listan över referenslitteratur finns inget av den 

forskning kring män som utsätts för våld nära relationer som har 

gjorts, till exempel på Göteborgs och Uppsala universitet.  



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
17 november 2016 

Blad 5 

 

  

Vi noterar också att det inte någonstans står att människor som har 

utsatts för våld i nära relationer ska få det stöd de behöver oavsett 

könsidentitet.  

Det är anmärkningsvärt att en majoritet som i nämnden leds av 

Miljöpartiet, ett parti som länge med den äran har hållit fanan högt för 

att hjälpa utsätta män, inte levererar när det har möjligheten”. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Anna Jonazon m.fl.(S), Sus Andersson m.fl. (MP) och 

Rashid Mohamed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi ser positivt på att ett program mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck tagits fram.  Stadsdelsförvaltningen i 

Spånga Tensta har sedan tidigare arbetat med att utveckla arbetet och 

har höjt kompetensen internt för att tidigt upptäcka och hjälpa 

människor som drabbats av våld i nära relationer och hedersrelaterat 

våld och förtryck. Ett arbete som kommer att fortsätta och stärkas av 

att det finns ett organiserat arbete inom hela staden genom 

programmet.  

Det är centralt att olika aktörer samverkar för att upptäcka och beivra 

alla former av våld och kränkningar i nära relationer – internt i staden 

men också externt: med polisen, hälso- och sjukvården och 

exempelvis lokalt föreningsliv. 

För att komma åt problemen behövs öppen dialog. Nya verktyg 

behöver utvecklas för detta, för att skapa vägar ut ur mycket svåra 

familjesituationer utan att skapa låsningar. 

Enligt förslaget ska stadsdelsnämnderna erbjuda stöd till personer som 

utövar våld. Metodutveckling bör ske centralt och i nära samarbete 

med forskning för att säkerställa att evidensbaserade metoder 

används”.  
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§ 3   

Svar på remiss om motion om trygghetsinventering om 
stadens fysiska miljö 

Beslut 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Lotta Edholm (L) och Jan Jönsson (L) föreslår i en motion (dnr 106-

988/2016) att ”staden tillsammans med polisen arbetar med åtgärder 

på kort respektive lång sikt av den fysiska miljön för att göra den mer 

trygg”. 

Förvaltningen är positivt inställd till att det genomförs 

trygghetsinventeringar tillsammans med polisen för att öka tryggheten 

på kort och lång sikt. Här behöver, förutom polismyndigheten, 

räddningstjänsten och ambulanssjukvården vara delaktiga. 

Trygghetsinventeringen syftar till att identifiera åtgärder på kort och 

lång sikt som ökar framkomligheten för utryckningsfordon och 

tryggheten i området. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 oktober 2016. 

Dnr 1.5.1-576/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Svar på remiss om motion om hälsofrämjande insatser för 
äldre 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Ärendet 
I kommunfullmäktige den 13 juni 2016, § 28, väcktes en motion om 

hälsofrämjande insatser för äldre av Ann-Katrin Åslund (L). I sin 

beredning av ärendet har kommunstyrelsen översänt motionen till 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd (Dnr 106-981-2016). 

 

Förvaltningen instämmer i motionärens synpunkter om vikten av att 

prioritera och långsiktigt planera för det hälsofrämjande och 

förebyggande arbetet för stadens alla äldre.  

Det finns i nämndens treårsplan för verksamhetsområdet 

”äldreomsorg” en planering att utveckla det förebyggande arbetet i 

samarbete med frivilligorganisationer och föreningar. Ett samarbete 

har inletts med stadsledningskontoret i syfte att skapa digitala 

mötesplatser för personer som har svårt att ta sig till de öppna 

träffpunkterna. 

Träffpunkter finns idag på två platser i stadsdelen och ska nu utökas 

med ytterligare en öppen träffpunkt för äldre personer med psykisk 

ohälsa. Under 2017 kommer den sistnämnda även att omfatta personer 

från 20 år. Resultat av det förebyggande och hälsofrämjande arbetet 

för äldre kommer att redovisas i verksamhetsberättelsen. 

Stadsdelsförvaltningen välkomnar en gemensam plan alternativt 

program för staden i det förebyggande och hälsofrämjande arbetet för 

äldre. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 oktober 2016. 

Dnr 1.5.1-571/2016 

 

Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom förvaltningens förslag. 
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Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att nämnden hade beslutat att anta S+MP+V:s 

förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Om vi ska kunna lägga fler friska år till livet måste vi förebygga 

ohälsa bland äldre och främja ett hälsosamt åldrande. 

 

För att tillgodose en jämlik tillgång till hälsofrämjande insatser måste 

stadsdelarna arbeta mer aktivt med denna fråga. Tillgången till 

hälsofrämjande verksamheter måste bli mer jämlik. Det är för stora 

skillnader mellan stadsdelarna. Det måste till dels en tydligare 

styrning från äldrenämnden och kommunfullmäktige, dels en större 

medvetenhet bland stadsdelsnämnderna om vikten av att arbeta 

förebyggande. 

 

Den kartläggning som genomfördes 2015 visar att vissa stadsdelar 

periodvis på sommaren inte hade någon öppen verksamhet. 

Stadsdelsnämnderna bör, som vi föreslår i vårt budgetförslag, få ett 

resurstillskott för att kunna ha fler öppna verksamheter, året om. Men 

det faktum att ett par stadsdelar tidvis helt stängde sina verksamheter 

visar också på behovet av en tydlig, politiskt bestämd kravnivå. Att 

göra det möjligt för våra äldre att aktivera sig, såväl socialt som 

fysiskt, är en fråga som förtjänar en högre prioritet i stadens arbete än 

vad som idag är fallet”. 
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§ 5  

Månadsrapport oktober 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

månadsrapporten för oktober 2016. 

 

Ärendet 

Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatdispositioner. Individ och familjeomsorg prognostiserar ett 

överskott om 0,4 vilket är en försämring jämfört med föregående 

månad. Detta utifrån dyrare placeringar inom barn- och ungdom samt 

ökade kostnader för hemlösa. Äldreomsorgen prognostiserar ett 

budgetunderskott på 8,7 mnkr för utförarenheten inom hemtjänsten 

samt Tensta servicehus. Funktionsnedsättning prognostiserar ett 

underskott om 3,5 mnkr främst utifrån behov av fler boendeplatser för 

personer med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. Inom nämnd 

och förvaltningsadministration redovisas ett överskott om 8,5 mnkr 

som avser buffert, ej förbrukade EU-medel samt vakanser. 

Ekonomiskt bistånd prognostiserar ett överskott om 3,4 mnkr för 

minskat beroende av ekonomiskt bistånd. Inom 

arabetsmarknadsåtgärder prognostiseras ett överskott på 1,3 mnkr som 

avser minskade kostnader för kommunala visstidanställningar. Övriga 

verksamheter har en budget i balans efter resultatöverföring.  

Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,97 procent 

sjukfrånvaro för den senaste 12 månaders perioden. Antalet hushåll 

med ekonomiskt bistånd i fortsätter att vara lågt och ligger nu på 

preliminärt på 771 hushåll vilket är 9,6 procent lägre än föregående år. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 4 november 2016.  

Dnr 1.2.1-006/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Etablerande av en Tech-gård i Spånga-Tensta 

Beslut 
1. Spånga-Tensta Stadsdelsnämnd beslutar att utreda 

förutsättningarna för att vara projektägare för att etablera en Tech-

gård i Spånga-Tensta, 

 

2. Spånga-Tensta Stadsdelsnämnd beslutar att stadsdelsförvaltningen 

ska fungera som kravställare till förslag på it-inriktad och 

högteknologisk ungdomsgård i Järva, Tech-gården i samarbete 

med Digital demo Stockholm, 

 

3. Spånga – Tensta Stadsdelsnämnd beslutar att teckna hyresavtal 

med fastighetsägaren Åke Sundvall AB avseende lokal för Tech-

gård i Tensta Torn. 

 

Ärendet 
Under våren 2015 föreslog stadsdelsförvaltningen Spånga-Tensta att 

ungdomar från ett ytterstadsområde skulle erbjudas sommarjobb i 

Stockholm Stads stadshus. Mot bakgrund av denna idé bildade 

stadsledningskontoret en ungdomskommission.  Kommissionen 

arbetade med dialoger och kom bland annat fram till att ungdomarna i 

området runt Järvafältet önskade sig en högteknologisk ungdomsgård, 

en så kallad Tech-gård. Under 2015 har Stockholm Stad i samarbete 

med KTH, Ericsson, Vattenfall, ABB, Skanska och Scania etablerat 

innovationsarenan Digital Demo Stockholm. Under 2016 har 

Stockholms läns landsting tillkommit. Styrgruppen för DDS beslutade 

i september att en Tech-gård ska ingå som ett projekt inom ramen för 

initiativet Digital Demo Stockholm.  

 

Det finns ett tydligt uppdrag i kommunstyrelsens förslag till budget 

2017-2019 att Spånga- Tensta stadsdelsnämnd ska som projektägare i 

Digital Demo Stockholm fungera som kravställare till förslag på en it-

inriktad och högteknologisk ungdomsgård i Järva, Tech-gården. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 oktober 2016. 

Dnr: 1.1-657/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Ansökan från Tensta City IK om ekonomiskt stöd  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå ansökan om 

ekonomiskt stöd till Tensta City IK och hänvisar till föreningens 

ansökan om föreningsbidrag.  

 

Ärendet 
Tensta IK har under 2016 skapat ett fotbollslag för ungdomar och 

unga vuxna i stadsdelen och deltar regelbundet återkommande 

fotbollsturneringar och cuper. Förvaltningen är positivt inställd till 

verksamheten då den bedöms bidra till stadsdelens arbete för 

demokratisering, trygghet, ökad integration och meningsfull 

fritidssysselsättning för ungdomar. Oavsett detta föreslår 

förvaltningen att stadsdelsnämnden avslår ansökan. Föreningen har 

sökt föreningsbidrag för 2017. Med hänvisning till detta hänvisar 

förvaltningen till den ordinarie hanteringen av föreningsbidrag. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 oktober 2016. 

Dnr 5.4-605/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Anna Jonazon m.fl.(S), Sus Andersson m.fl. (MP) och 

Rashid Mohamed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Stadsdelsnämnden ser mycket positivt på det arbete som många av 

stadens invånare gör för stadsdelen och sina medmänniskor genom 

föreningslivet. Inte minst har idrottsrörelsen en lång tradition av 

framgångsrikt arbete med demokrati, mångfald och 

kompetensutveckling av ungdomar.  

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har sedan 2015 avsatt 1 650 000 

kronor i föreningsbidrag om året för att stöda det lokala 

föreningslivet. Medlen kan sökas en gång om året.  

Därutöver har Stockholms stad fler stödformer via sina 

fackförvaltningar. Exempelvis har idrottsföreningar möjlighet att söka 

bidrag från idrottsnämnden, som har en rad olika bidrag till 

verksamhet för barn och unga.  
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Kulturföreningar kan söka hos kulturnämnden, för föreningar med 

social verksamhet finns socialnämnden. 

Vi vill därför påminna föreningar om möjligheten att få stöd även från 

andra delar av Stockholms stad. Dessutom finns bidrag via 

myndigheter som exempelvis Myndigheten för ungdoms- och 

civilsamhällesfrågor. Religiösa församlingar och föreningar kan få 

stöd från SST, Nämnden för statligt stöd till trossamfund, via sin 

huvudorganisation/riksorganisation. 

Vi vill också uppmuntra förvaltningen att hjälpa föreningar att hitta 

rätt form av bidrag att söka”. 
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§ 8   

Sammanträdestider 2017 

Beslut 
att Spånga–Tensta stadsdelsnämnd beslutar att nämnden ska 

sammanträda enligt förvaltningens förslag på datum och tider 2017 

att uppdra åt förvaltningen att undersöka möjligheten att förlägga ett 

till två sammanträden under året till annan plats i stadsdelsområdet 

att i övrigt godkänna förvaltningens förslag till plats för nämndens 

sammanträden 

Medborgarnas möjlighet att delta i politisk dialog om stadsdelens 

utveckling och att vara med när besluten fattas är viktiga för 

utvecklingen av den lokala demokratin. Det är också viktigt att 

markera att nämnden är till för hela stadsdelsområdet.  

Som ett led i detta arbete skulle vi vilja underlätta för fler medborgare 

att ta sig till nämndens sammanträden. Idag sker dessa antingen i 

Tensta Träff eller i Spånga Folkan. Men mötena skulle mycket väl 

kunna hållas exempelvis i skollokaler på andra håll i 

stadsdelsområdet, exempelvis i Hjulsta och Bromsten – vilket också 

medborgare frågat efter vid upprepade tillfällen.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 oktober 2016. Följande datum, tider och 

plats föreslås, Dnr 1.1-636/2016: 

 

Dag        Datum/tid  Plats 

Måndagen     den 2 januari kl. 09.00 Fagerstagatan 15 

Torsdagen     den 2 februari kl. 18.00 Spånga Folkan  

Torsdagen     den 30 mars kl. 18.00 Tensta Träff 

Torsdagen     den 20 april kl. 18.00 Spånga Folkan 

Tisdagen       den 16 maj kl. 18.00 Tensta Träff 

Torsdagen     den 15 juni kl. 18.00 Spånga Folkan  

Torsdagen     den 24 augusti kl. 18.00 Tensta Träff 

Torsdagen     den 21 september kl. 18.00 Spånga Folkan  

Torsdagen     den 26 oktober kl. 18.00 Tensta Träff 

Torsdagen     den 23 november kl. 18.00     Spånga Folkan 

Torsdagen     den 14 december kl. 18.00 Tensta Träff 
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Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) biträder Anna 

Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid Mohammed (V) 

förslag. 

 
Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde proposition på Anna 

Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid Mohammed (V) 

förslag varvid han finner att nämnden beslutat i enlighet med 

förslaget. 
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§ 9  

Stockholms stads medborgarundersökning 2016, Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

medborgarundersökningen för 2016 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Markör Marknad & Kommunikation har på uppdrag av Stockholms 

stad gjort en medborgarundersökning för 2016. Förvaltningen föreslår 

medborgarundersökning läggs till handlingarna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 oktober 2016. 

Dnr 1.6-664/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10  

Anmälan av rapporter från miljöförvaltningen- 
Återintroduktion av större vattensalamander i Kyrksjölöten 
och Inventering epifytiska mossor och lavar i Stockholms 
stad 2015 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporterna 

Återintroduktion av större vattensalamander i Kyrksjölöten och 

Inventering epifytiska mossor och lavar i Stockholms stad 2015 till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 oktober 2016. 

Dnr 1.6-585/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Anmälan av brukarundersökning för funktionsnedsättning 
2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

brukarundersökningen för funktionsnedsättning 2016 till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Enkätfabriken har på uppdrag av Stockholms stad genomfört en 

brukarundersökning för funktionsnedsättning 2016. Förvaltningen 

föreslår att brukarundersökningen läggs till handlingarna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 oktober 2016. 

Dnr 1.6-586/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Anmälan av brukarundersökning för äldreomsorgen 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

brukarundersökningen för äldreomsorgen 2016 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Socialstyrelsen har gjort en brukarundersökning för äldreomsorgen 

2016. Förvaltningen föreslår brukarundersökningen läggs till 

handlingarna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 oktober 2016. 

Dnr 1.6-665/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  

System för internkontroll, Spånga-Tensta stadsdelsnämnd  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna reviderat system 

för internkontroll för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. 

 

Ärendet 
Enligt kommunallagen har kommunen och dess nämnder ett ansvar 

för att upprätta ett system för intern kontroll. Förvaltningen arbetar 

idag enligt ett system för internkontroll antaget 2013. I bilaga 1 

redovisas ett förslag till reviderat system för intern kontroll. Det 

övergripande syftet med intern kontroll är att säkerställa att de av 

kommunfullmäktige fastställda målen uppfylls och är en del i 

nämndens ledning och styrning. Den interna kontrollen vid 

förvaltningen ska bygga på en helhetssyn på den kommunala 

verksamheten.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 12 oktober 2016. 

Dnr 1.2.1-658/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Fyllnadsval till Spånga-Tensta stadsdelsnämnds 
funktionshinderråd 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att utse Ulf Nilsson från DHR 

(Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet-Stockholm) till ledamot i 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnds funktionshinderråd för perioden 

2016-2018. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har inrättat ett funktionshinderråd. I rådet ingår åtta 

ledamöter. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade att utse sex 

ledamöter till funktionshinderrådet för perioden 2015 -2018. Det har 

således funnits två vakanta platser i rådet.  

 

Handikappföreningarnas samarbetsorgan i Stockholms stad (HSO), 

samordnar nomineringarna till stadsdelsnämndernas, facknämndernas 

och bolagens råd för funktionshinderfrågor i samverkan med 

funktionshinderföreningar inom och utanför HSO. HSO översände 

den 4 oktober 2016 förslag till fyllnadsnominering avseende en av de 

vakanta platserna i rådet för perioden 2016-2018. HSO föreslår att Ulf 

Nilsson från DHR (Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet-

Stockholm) utses till ledamot. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 oktober 2016. 

Dnr 1.2.5-637/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
17 november 2016 

Blad 21 

 

  

§ 15   

Svar på medborgarförslag om bidrag till Spånga 
Medborgarhusförening 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå på 

medborgarförslaget om bidrag till Spånga medborgarhusförening. 

 

Ärendet 
I ett medborgarförslag har Spånga medborgarhusförening ansökt om 

bidrag för upprustning av Spånga Folkan. Enligt ansökan är det 

föreningen som ska svara för det inre underhållet i form av 

investeringar i nytt kök, ljusutrustning till scen och andra inventarier. 

Även om verksamheten som sådan är beaktansvärd är 

stadsdelsförvaltningens uppfattning att den här typen av bidrag faller 

utanför det stöd som efterfrågas. Stadsdelsnämnden lämnar 

föreningsbidrag till driftverksamhet och inte som i detta fall till 

investeringar i lokal. Föreningen hänvisas därför till fastighetsägaren. 

Föreningen har även ansökt om medel från kulturförvaltningen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 oktober 2016. 

Dnr 1.2.4-494/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl.(S), Sus Andersson m.fl. (MP) och Rashid 

Mohamed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) anslöt sig till 

S+MP+V:s särskilda uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 

Stadsdelsnämnden ser mycket positivt på det arbete som många av 

stadens invånare gör för stadsdelen och sina medmänniskor genom 

föreningslivet. Inte minst gäller det föreningar som på olika sätt 

främjar kulturverksamhet och kulturupplevelser i stadsdelen. 

I Spånga Folkan erbjuds idag dans, livekonserter, digitala 

operaföreställningar från Metropolitan och mycket annat.  
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Vi ser också att en modernisering av tekniken och lokalerna skulle 

kunna innebära ett utökat och ännu mer högkvalitativt utbud och 

verksamhet för stadsdelens invånare.  

Investeringarna faller dock inte inom ramen för stadsdelens möjlighet 

att ge stöd. Det är vår förhoppning att vederbörliga instanser kan bidra 

till nödvändiga investeringar”. 
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§ 16   

Svar på medborgarförslag om webbsända 
nämndsammanträden 

Beslut 
att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

stadsdelsförvaltningen att närmare undersöka vilka begränsningar som 

den nya EU-förordningen om dataskydd, som börjar gälla i maj 2018, 

medför för webbsändningar av nämndsammanträde. 

att fortsatt arbeta utifrån ambitionen att webbsända nämndmötena i 

sin helhet genom att ta fram förslag på rutiner för att webbsändningar 

ska kunna införas i stadsdelen.   

Medborgarnas möjlighet att delta i politisk dialog om stadsdelens 

utveckling och att vara med när besluten fattas är viktiga för 

utvecklingen av den lokala demokratin.  

Som ett led i detta arbete vill vi underlätta för fler medborgare att ta 

del av nämndens sammanträden, även om den enskilde av olika skäl 

inte har möjlighet att ta sig till själva mötet. 

Enligt utlåtande från Datainspektionen kan webbsändningar göras. 

Det krävs tydlig information och bra rutiner för att kränkningar av 

enskilda inte ska ske. Vi önskar därför att förvaltningen arbetar vidare 

för att ta fram sådana rutiner.  

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om att stadsdelen ska 

websända sina nämndsammanträden. Förslagställaren pekar på en 

demokratisk vinst med mer tillgängliga sammanträden, även för de 

som inte kan ta sig till mötet. Ärendet återremitterades av 

stadsdelsnämnden den 25 augusti 2016, § 18. 

 

Fråga i återremissen är huruvida det är juridiskt möjligt att webbsända 

även det öppna forumet, dvs allmänhetens frågestund. 

Webbsändningar från allmänhetens frågestund är tillåtet så länge den 

enskildes integritet inte kränks (5a § personuppgiftslagen). Eftersom 

stadsdelsförvaltningen inte kan garantera att kränkningar inte uppstår 

föreslår stadsdelsförvaltningen att webbsändningar under 

allmänhetens frågestund inte genomförs.  

Vidare kommer den nya EU-förordningen om dataskydd, som börjar 

gälla i maj 2018, att medföra ytterligare begränsningar. Med hänsyn 

till den nya förordningen föreslår stadsdelsförvaltningen att frågan om 

webbsändning av nämndsammanträde utreds vidare. 
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Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juli 2016. 

Dnr 1.2.4-76/2017 

 

Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) ställde sig 

bakom förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att nämnden hade beslutat att anta S+MP+V:s 

förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Urban Werner (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort 

som ledamot i nämnden hade han ställt sig bakom moderaterna och 

liberalernas förslag till beslut. 

 

”Särskilt uttalande 

Vi välkomnar ökade möjligheter för medborgarna att ta del av 

lokaldemokratin, men de satsningar som man genomför måste 

naturligtvis vara relevanta och ha verklig effekt. 

 

GDPR är en ny dataskyddsförordning som kommer gälla i EU från 25 

maj 2018, den kommer ersätta den svenska personuppgiftslagen 

(PUL) som gällt sedan 1998.  

EU-förordningar är betydligt strängare än EU-direktiv då en 

förordning är en lag med samma ordalydelse för alla länder inom EU 

och enskilda länder kan inte tolka om förordningar som Sverige 

anpassat EU-direktivet runt dataskydd som vi idag grundar PUL på. 

 

Det pågår många initiativ runt att tolka de regler som förordningen 

stipulerar men Datainspektionen kommer inte komma med sin 

tolkning förrän några månader innan ikraftträdandet. 
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Förordningen träder i kraft först 25/5 2018 och det finns i detta 

sammanhang ingen anledning att i nuläget ta den kommande lagen i 

beaktande då den till stora delar är lika med PUL och så länge vi 

uppfyller PUL:s krav så uppfyller vi även de flesta krav som kommer 

via GDPR. Det är dock viktigt att göra en revision inför 

ikraftträdandet i maj 2018 för att verifiera att det sätt vi arbetar på 

fungerar även med förordningen. 

 

Då förordningen är en tvingande lag som har samma ordalydelse för 

alla anslutna länder och ska tillämpas lika i alla EU-länder så gäller 

den lika även över hela Sverige, Stockholm och Stockholms olika 

Stadsdelsnämnder. 

 

Detta gör att frågan är av en art som inte är något som 

stadsdelsnämnden kan ta ställning till lokalt, det finns inte utrymme 

för lokal tillämpning av lagen och därför bör stadsdelen inte lägga 

skattepengar på en egen utredning utan det är något som måste 

beslutas för hela Stockholms stad och därför bör beslutet beredas och 

tas centralt”.  
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§ 17  

Svar på medborgarförslag om bättre svar och återkoppling 
från förvaltning och nämnd 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

tjänsteutlåtandet som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Förvaltningen anser att det är viktigt med svar och återkoppling till 

medborgare. Enligt 4 § förvaltningslagen (1986:223) har myndigheter 

ett serviceansvar gentemot medborgarna. Serviceansvaret innebär att 

varje myndighet ska lämna upplysningar, vägledning, råd etc. till 

enskilda i frågor som rör myndighetens verksamhetsområde. Frågor 

från enskilda ska besvaras så snart som möjligt. Förvaltningen har 

dock inte en angiven tidsram inom vilken frågor synpunkter ska 

besvaras. I ärendet som rör myndighetsutövning regleras 

återkopplingen i §§ 20-21 förvaltningslagen i (motivering av beslut 

och underrättelse om beslut).  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 september2016. 

Dnr 1.2.4-415/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Svar på medborgarförslag om att en skatepark etableras 
mellan Bromsten och Rinkeby. 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

tjänsteutlåtandet som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om att stadsdelen ska uppföra 

en skatepark i området mellan Bromsten och Rinkeby. 

Förslagställaren framlägger att en skatepark saknas i stadsdelen. 

Förvaltningen ser positivt på satsningar som främjar idrott, hälsa och 

mötet mellan ungdomar i staden. Förslaget faller inom förvaltningens 

verksamhetsområde. Idag finns det få aktivitetsområden i 

Rinkebydalen. En skatepark skulle även gynna integrationen mellan 

ungdomarna i stadsdelen.  

 

Prioritering av investeringar styrs via årliga budgetmedel från 

kommunstyrelsen för projekt som prioriterats i samråd med 

Trafikkontoret. För att få med medel en skatepark måste det in som ett 

förslag i listan över prioriterade projekt. Därför föreslås att dessa ingår 

i den prioritering som hanteras i samband med treårsplanen ”Underlag 

för budget 2018 med inriktning 2019 och 2020” som beslutas av 

nämnden i april 2017. Därmed kan förslagen om skatepark behandlas 

i enlighet med ordinarie ordning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 september 2016. 

Dnr 1.2.4-416/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Anmälan av medborgarförslag om att föreningar ska göra 
muntliga anförande 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 

inkommet medborgarförslag om att föreningar ska göra muntliga 

anföranden. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om att föreningar ska göra muntliga anföranden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 september 2016. 

Dnr 1.2.4-562/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Anmälan av medborgarförslag om att fälla träd för mer 
ljusinsläpp 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 

inkommet medborgarförslag om att fälla träd för mer ljusinsläpp. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om att fälla träd för mer ljusinsläpp. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 18 oktober 2016. 

Dnr 1.2.4-614/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 oktober 2016. 

Dnr 1.1-7/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22  

Anmälan av protokoll för civila rådet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokoll från den 18 oktober 

2016 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från civila rådets sammanträde den 18 oktober 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-1/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Anmälan av protokoll för pensionärsrådet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokoll från den 29 augusti 

2016 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 29 augusti 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-3/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Anmälan av förvaltningsgruppens protokoll  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokoll från den 13 

september 2016 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde den 13 september 

2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-68/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
oktober 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26  

Kurser och konferenser 

Inget togs upp. 
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§ 27  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 27) 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och Bengt 

Porseby (L): Skrivelse om snöröjning och halkbekämpning. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelsen 

och återkomma till nämnden. 

 


